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 Αθήνα, 05.12.2024 
 

Ερώτηση 
προς τους κ.κ. Υπουργούς 

- Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας 
- Περιβάλλοντος & Ενέργειας 

 
Θέμα: «Εγκληματικά ανεπαρκής η κυβέρνηση της ΝΔ και στην αντιμετώπιση της πυρκαγιάς στο 

Βαρνάβα του Μαραθώνα» 
 
Την 11η Αυγούστου 2024 ξέσπασε πυρκαγιά σε καθαρισμένο οικόπεδο της Κοινότητας Βαρνάβα 
του Δήμου Μαραθώνα. Σύμφωνα με μαρτυρίες κατοίκων, η φωτιά προκλήθηκε από βραχυκύκλωμα 
σε κολώνα ηλεκτρικού ρεύματος, επί της οδού Αμάλθειας. 

Η έλλειψη κατάλληλων πυροσβεστικών μέσων, η περιορισμένη υδροδότηση, καθώς και οι 
δυσλειτουργίες των αρμόδιων υπηρεσιών, οδήγησαν στην ανεξέλεγκτη εξάπλωση της πυρκαγιάς. 
Μετά από δύο ημέρες, η φωτιά έφτασε στην περιοχή Πάτημα Χαλανδρίου, προκαλώντας 
εκτεταμένες καταστροφές. Κάηκαν περίπου 105.000 στρέμματα γης, τουλάχιστον 70 οικίες 
υπέστησαν σοβαρές ζημιές, ενώ καταγράφηκε και μία ανθρώπινη απώλεια. Σημειώνεται ότι εδώ 
και τουλάχιστον δύο χρόνια υπάρχουν σοβαρά ζητήματα υδροδότησης στην Κοινότητα Βαρνάβα. 

Σύμφωνα με καταγγελίες πολιτών, ο Πρόεδρος του Συντονιστικού Τοπικού Οργάνου Πολιτικής 
Προστασίας (Σ.Τ.Ο.), ο Δασάρχης και ο Αντιδήμαρχος Υδροδότησης ήταν απόντες. Στην κοινότητα 
Βαρνάβα δεν υπήρχαν ανοιχτές δεξαμενές για χρήση από τα πυροσβεστικά οχήματα, ούτε εναέρια 
μέσα, παρά το γεγονός ότι η περιοχή είχε καεί δύο φορές στο παρελθόν. Επιπλέον, δεν είχε 
προηγηθεί καθαρισμός αγροτικών δρόμων και διάνοιξη αντιπυρικών ζωνών από το Δήμο 
Μαραθώνα και τα αντίστοιχα Δασαρχεία. 

Ο Πρόεδρος των δασολόγων, Νικήτας Φραντζεσκάκης, και ο Πρόεδρος του Γεωτεχνικού 
Επιμελητηρίου, Σπύρος Μάμαλης, υπογραμμίζουν ότι η πρόληψη των πυρκαγιών πρέπει να τεθεί 
ως προτεραιότητα, αντί της αποκλειστικής έμφασης στην καταστολή τους. Στην πράξη όμως, η 
πρακτική των Αρχών έρχεται σε πλήρη αντίθεση με αυτή τη θεμελιώδη αρχή, καθώς ο σχεδιασμός 
της Πολιτικής Προστασίας παραλείπει να εμπλέξει τις δασικές υπηρεσίες στον σχεδιασμό και την 
αντιμετώπιση των πυρκαγιών και μεταφέρει την ευθύνη αποκλειστικά στην Πυροσβεστική 
Υπηρεσία. Χαρακτηριστικό είναι ότι φέτος διατέθηκε μόλις το 1% των συνολικών δαπανών της 
Πολιτικής Προστασίας για δράσεις πρόληψης, γεγονός που υποδεικνύει τη σοβαρή έλλειψη 
στρατηγικής στον τομέα αυτό. 

Πέρα από τα παραπάνω, μετά την καταστροφική πυρκαγιά της 11ης Αυγούστου 2024, οι κάτοικοι 
του Μαραθώνα βρίσκονται αντιμέτωποι με αυξημένο τον κίνδυνο για πλημμύρες. Ο κίνδυνος αυτός 
γίνεται μεγαλύτερος, αν σκεφτεί κανείς ότι, σχεδόν 4 μήνες μετά τη φωτιά κι ενώ διανύουμε ήδη τη 
χειμερινή περίοδο, δεν έχουν ξεκινήσει ακόμα οι απαραίτητες παρεμβάσεις για την αντιπλημμυρική 
θωράκιση του δήμου.  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Το τελευταίο δημιουργεί έντονη ανησυχία και ανασφάλεια στους κατοίκους, με την Παράταξη 
Πολίτες εν Δράσει να έχει αποστείλει σχετική επιστολή στα Υπουργεία Περιβάλλοντος & Ενέργειας 
και Πολιτικής Προστασίας, ζητώντας ενημέρωση για το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των έργων. 
 
Στην παραπάνω επιστολή, η απάντηση του Γενικού Γραμματέα Δασών δημιουργεί εύλογα 
ερωτήματα. Ειδικότερα: 
 
- Στην Απάντηση αναφέρεται ότι με την από 07.11.2024 ΥΠΕΝ/ΔΔΕΥ/121653/4717 Απόφαση του 

Γενικού Διευθυντή Δασών, ορίστηκε ο ΔΕΔΔΗΕ ως ανάδοχος αποκατάστασης για το τμήμα 
Ραπεντώσα – Μαραθώνας, ο οποίος θα χρηματοδοτήσει τα σχετικά έργα με 1.5 εκ. ευρώ, ενώ 
προηγήθηκε ανάλογη πράξη και για την περιοχή της Πεντέλης.  
 
Όπως αναφέρθηκε όμως, και σύμφωνα με σχετική μήνυση που κατατέθηκε από πολίτες, η 
πυρκαγιά φέρεται να ξεκίνησε από βραχυκύκλωμα σε κολώνα ρεύματος. Δηλαδή, ο ΔΕΔΔΗΕ, 
από τη μία εμπλέκεται στη φωτιά και έχει μηνυθεί ως υπεύθυνος από τους κατοίκους, και από 
την άλλη αναλαμβάνει να αποκαταστήσει τις υποδομές. 
 

- Ορίζονται οι 4 μήνες ως χρονικό διάστημα ολοκλήρωσης των αντιπλημμυρικών έργων. Δεν 
αναφέρεται όμως πότε αναμένεται να ξεκινήσουν τα έργα αυτά.  

 

Με βάση τα παραπάνω, ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 
 

1. Πώς διασφαλίζεται ότι συντηρούνται σωστά οι κολώνες ηλεκτρικού ρεύματος, ώστε να 
μην προκαλούνται πυρκαγιές; 

2. Πώς θα αντιμετωπίσει η κυβέρνηση την έλλειψη πυροσβεστικών μέσων; 

3. Πώς θα αντιμετωπίσει η κυβέρνηση την έλλειψη υδροδότησης στην Κοινότητα Βαρνάβα; 

4. Γιατί ο Δήμος Μαραθώνα δεν προέβη σε καθαρισμό αγροτικών δρόμων και διάνοιξη 
αντιπυρικών ζωνών; 

5. Ποιος είναι ο προγραμματισμός των αντιπλημμυρικών έργων στο Δήμο Μαραθώνα και 
ποιο το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των απαραίτητων παρεμβάσεων; 

6. Για ποιο λόγο επιλέχθηκε ο ΔΕΔΔΗΕ ως ανάδοχος, τη στιγμή που εμπλέκεται με την 
πυρκαγιά της 11ης Αυγούστου 2024; 

7. Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει η κυβέρνηση για την προστασία των κατοίκων και την 
αποφυγή μελλοντικών καταστροφών; 

 
Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 
Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη) 

 
Χαρίτσης Αλέξανδρος (Αλέξης) 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 
Αχτσιόγλου Ευτυχία (Έφη) 

Ζεϊμπέκ Χουσεϊν 
Ηλιόπουλος Αθανάσιος (Νάσος) 

Τζανακόπουλος Δημήτριος 
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Τζούφη Μερόπη 
Τσακαλώτος Ευκλείδης 

Φερχάτ Οζγκιούρ 
Φωτίου Θεανώ 

 




